

Ultraschall

in der Medizin

European Journal of Ultrasound

Oktober 2006 · Seite 409 – 508 · 27. Jahrgang

5 · 2006

Bildessay/Pictorial Essay

- 410 Akutes Skrotum bei einem Neugeborenen
Acute Scrotum in a Neonate

CME Fortbildung/Continuing Education

- 412 Sonographie der akuten Appendizitis
Acute Appendicitis: Sonographic Evaluation

Editorial | Editorial

- 434 Wie europäisch ist die „Ultraschall in der Medizin“?
How European has “Ultrasound in Medicine” become?
K. Seitz, G. Judmaier

Originalarbeiten | Original Articles

- 437 ▶ Transcutaneous contrast enhanced sonography of the chest for evaluation of pleural based pulmonary lesions: experience in 137 patients
Transkutane kontrastunterstützte Sonographie bei peripheren pleurawandständigen Lungenläsionen: Erfahrungen bei 137 Patienten
C. Görg, T. Bert, R. Kring, A. Dempfle
- 445 Low-MI-Sonographie mit dem Ultraschallkontrastmittel SonoVue im Vergleich zur Computertomographie bei Organinfarkten und Nekrosen in Milz, Niere, Leber und Pankreas
Low-MI-Sonography with the Contrast-Agent SonoVue in the Diagnosis of Infarction of the Spleen, Kidney, Liver and Pancreas
A. von Herbay, D. Schick, M. Horger, M. Gregor
- 451 ▶ Ultrasound Examination Shows Disturbed Proximal Gastric Function in Symptomatic Gallstone Patients with Dyspepsia and Improvement after Cholecystectomy – Gallstones and Gastric Emptying
Sonographischer Nachweis einer gestörten proximalen Magenmotilität bei symptomatischen Gallensteinträgern mit Dyspepsie und Besserung nach Cholezystektomie
T. Berhane, T. Hausken, S. Olafsson, K. Søndena
- 456 ▶ Möglichkeiten und Grenzen der Mammadiagnostik unter besonderer Berücksichtigung der perkutanen Stanzbiopsie
Scope and Limitations of Diagnostics in Breast Disease – Focussing on Large Core Biopsy
J. C. de Waal, K. Prechtel, J. Weitz, F. Staufer, M. Pankratz-Hauer, A. Nerlich
- 462 ▶ Cervical Atypical Mycobacterial Lymphadenitis in Childhood: Findings on Sonography
Zervikale Lymphadenitis durch atypische Mykobakterien bei Kindern: sonographische Befunde
H. P. Haber, S. W. Warmann, J. Fuchs